
Erasmus beszámoló 

Az Erasmus program keretein belül részt vettem egy háromhetes szakmai gyakorlaton Portugáliában, 

amely során részletes betekintést kaptam a raktári folyamatok és az ellátási lánc különböző területeibe. 

Az útra öt osztálytársammal indultunk 2025.05.04-én a Liszt Ferenc Nemzetközi Repülőtérről, kísérő 

tanárunk Kopcsik Gábor volt. A repülő sötétben, zivataros 

időben szállt fel pontatlanul. Késő este érkeztünk meg a Portói 

reptérre, ahol a bőröndjeink összegyűjtése után egy helyi sofőr 

kisbusszal várt a csapatra. Innen még egy fél órás kocsiút 

választott el minket a célpontunktól. A Hotel Senhora A 

Branca Braga-ban voltunk elszállásolva. A hotel Braga 

központjától nagyjából öt perc sétára található. Szobáink 

elfoglalása után mindenki lefeküdt aludni, hogy kipihenhessük 

az utazás fáradalmait. Első kinti napunkon, reggeli után, egy 

szervezett programunk volt más kinti Erasmuson levő diákkal. 

Ezen a kiránduláson megnéztük Braga központját, illetve 

felvittek minket egy magasabb hegyre, ahol két lenyűgöző 

templomot néztünk meg. Itt készültek csoportképek is. A 

kirándulást követően ebédelni mentünk egy kollégium 

menzájára. A hátralevő időben minden vacsora itt volt, illetve 

a szabadnapokon lévő ebédre is itt volt lehetőség. A második 

napunkon mindenkit kivittek a saját munkahelyükre, ahol bemutatták, hogy hol, és kikkel fogunk 

együtt dolgozni a következő három hétben. 

Két osztálytársammal a Carlos & Miguel-Comérico De Materiais Construcao cégnél dolgoztunk. 

Feladataink közé a beérkező kamionok le- és felpakolása, egységáruk képzése, rendrakás, takarítás, 

illetve a magánszemélyek megrendelésének összekészítései voltak. A raktározási folyamatok, anyag- 

és áruismeret terén számos új ismeretet szereztem, különös tekintettel a raktári tárolás rendszerére, 

tárolás módokra és rendszerekre. Az anyagmozgató és mérőeszközök használata és jellemzőik 

részletes tanulmányozása tovább gazdagította szakmai tudásomat.  A raktári folyamatok szervezésének 

és irányításának feladatai kiemelt figyelmet kaptak. A betárolás és komissiózás műveletei részei voltak 

a gyakorlatomnak, és megismertem ezeknek a folyamatoknak a típusait és műveleteit. A komissiózás 

papír alapon történt, elektronikus rendszerek (PDA, NFC, stb.) 

nem álltak rendelkezésre. 

A munkaidőnk minden hétköznap 9:30-kor kezdődött. Ekkor az 

ott dolgozó emberek már javában dolgoztak, szinte minden 

napunkat egy kisbusz megpakolásával kezdtük. A 12 munkanap 

alatt voltak pörgősebb pillanatok, amikor rengeteg, és igen nehéz 

zuhanyálcát, wc-t, bidét vagy üvegajtókat kellett összeszedni. 

Volt olyan alkalom is, hogy kádakat kellett cipelni, ami több 

emberes meló volt. Csodálkoztam azon, hogy a cégnek van egy 

Balaton nevű fürdőkád modellje. Emellett több érdekességet is 

láthattunk, például masszázskádat.  

A helyi tapasztalt munkásoktól sok praktikát el tudtunk lesni, 

ami rendkívül megkönnyítette és felgyorsította a munkavégzés 

folyamatát. 

Összességében szerencsénk volt a munkahellyel, hiszen minden nap nagyon jó hangulatban, jó 

környezetben telt. Az ottani emberek nagyon kedvesek és segítőkészek voltak velünk, és sokat 

tanultunk egymástól. Bár az angol nyelvet nem nagyon beszélték, mégis nagyon jól megértettük 



egymást. A szakmai tudásom sokat fejlődött, valamint az ellesett technikákkal a praktikai készségem 

is sokat fejlődött. 

A hétvégi szervezett, úgynevezett cultural visit programok keretein belül meglátogattuk Portó, 

valamint Guimares városát. Guimares nekem nagyon tetszett, főleg amiatt is, mert sok szabadidőt 

kaptunk, hogy felfedezzük a várost. Bár a kapott ebédpénzt kevés volt (42 euro), hiszen mindenki 

túllépte a saját keretét, amit saját pénzből kellett kipótolni, szinte mindenki dupla annyiért fogyasztott, 

mint a fejenkénti leosztott összeg. A kirándulások közül nekem Portó csalódás volt. Maga a program 

nem volt annyira érdekes, ezért az egyik szabadnapon visszamentünk és saját programot szerveztünk 

magunknak. Életemben először láttam az óceánt, bokáig be is merészkedtem. 

Ez alatt a három hét alatt rengeteg élményben volt részem és sok emléket sikerült csinálnom. Nem 

bántam meg a jelentkezést, és nagyon szívesen újraélném az összes kalandot. 


